



កម្មវិធី ១០ ឆ្នាំ (២០១៨-២០២៨) ៨០ លានដុល្លារអូស្ត្រាលី

៥

គម្រោងពហុឆ្នាំ

១១៧

តួអង្គប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស ត្រូវបានបណ្តុះបណ្តាល (មករា-មិថុនា ២០២១)

៣៧%

នៃអ្នកដែលបានទទួលការបណ្តុះបណ្តាលទាំងនោះគឺជាស្ត្រី

ជនបង្គោលនៃកម្មវិធី ASEAN-ACT នៅកម្ពុជា គឺអគ្គនាយកកិច្ចការអយ្យការ និងព្រហ្មទណ្ឌនៃក្រសួងយុត្តិធម៌ ដែលគឺជាប្រធានក្រុមការងារបច្ចេកទេសកម្មវិធីអាស៊ាន-អូស្ត្រាលីប្រឆាំងការជួញដូរមនុស្ស (NPSC)។ គណៈកម្មាធិការជាតិប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស (គ.ជ.ប.ជ.) គឺជាយន្តការជាតិសម្របសម្រួលតួអង្គរដ្ឋ និងមិនមែនរដ្ឋប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស។

ដៃគូគន្លឹះផ្សេងទៀត រួមមាន៖

- នគរបាលជាតិកម្ពុជា
- ក្រសួងយុត្តិធម៌
- ក្រសួងសង្គមកិច្ច អតីតយុទ្ធជន និងយុវនីតិសម្បទា
- រាជបណ្ឌិតសភាវិជ្ជាជីវៈតុលាការ

ប្រទេសអូស្ត្រាលីបានសហការជាមួយរដ្ឋសមាជិកអាស៊ាន ក្នុងរយៈពេល ១៧ ឆ្នាំកន្លងមក ដើម្បីគាំទ្រកិច្ចប្រឹងប្រែងប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស និងបន្តកិច្ចប្រឹងប្រែងនេះ តាមរយៈ កម្មវិធីអាស៊ាន-អូស្ត្រាលីប្រឆាំងការជួញដូរមនុស្ស (ASEAN-ACT) ។

អំពើជួញដូរមនុស្ស មិនមានព្រំដែន និងកើតឡើងនៅក្នុងវិស័យជាច្រើន - ផលប៉ះពាល់អវិជ្ជមានរបស់វា លាតសន្ធឹងនៅក្នុងទូទាំងតំបន់អាស៊ាន។

កម្មវិធី ASEAN-ACT ធ្វើការជាមួយស្ថាប័នរដ្ឋាភិបាល និងអង្គការមិនមែនរដ្ឋាភិបាលនៅក្នុងរដ្ឋសមាជិកអាស៊ាន ដើម្បីលើកកម្ពស់សមត្ថភាពពួកគេ ដើម្បីដាក់ទណ្ឌកម្មលើជនជួញដូរប្រកបដោយយុត្តិធម៌ ខណៈដែលការពារនិងគាំទ្រជនរងគ្រោះ។

ភាពជាដៃគូនេះ គាំទ្ររដ្ឋសមាជិកអាស៊ានដើម្បីអនុវត្តនិងរាយការណ៍អំពីកាតព្វកិច្ចរបស់ពួកគេអនុលោមតាមអនុសញ្ញាអាស៊ានស្តីពីការប្រឆាំងការជួញដូរមនុស្សជាពិសេស ស្ត្រីនិងកុមារ (ACTIP) ។

កម្មវិធី ASEAN-ACT មានកម្មវិធីថ្នាក់ជាតិនៅប្រទេសកម្ពុជា ឡាវ ហ្វីលីពីន ថៃ និងវៀតណាម។ យើងកំពុងបង្កើតកម្មវិធីនៅប្រទេសឥណ្ឌូនេស៊ី ហើយបច្ចុប្បន្នកម្មវិធីកំពុងផ្អាកនៅមីយ៉ាន់ម៉ា។

កម្មវិធី ASEAN-ACT ដំណើរការតាមរយៈគន្លងប្រទាក់ក្រឡាគ្នាចំនួនបី៖

១ លើកកម្ពស់សមត្ថភាពកម្រិតតំបន់

យើងគាំទ្រ និងធ្វើការជាមួយអាស៊ាន ដើម្បីពង្រឹងការធ្វើផែនការ ការតាមដាន និងការរាយការណ៍អំពីអនុសញ្ញា ACTIP របស់អាស៊ាន ជាពិសេស ទាក់ទងនឹងកិច្ចការពារជនរងគ្រោះ។

២ លើកកម្ពស់សមត្ថភាពកម្រិតជាតិ

យើងគាំទ្រ និងធ្វើការជាមួយស្ថាប័នយុត្តិធម៌ជាតិ ដើម្បីអភិវឌ្ឍសមត្ថភាពពួកគេ ដើម្បីបំពេញកាតព្វកិច្ចរបស់ពួកគេអនុលោមតាមអនុសញ្ញា ACTIP ជាពិសេស កាតព្វកិច្ចទាំងឡាយដែលលើកជ្រោង និងជំរុញសិទ្ធិជនរងគ្រោះ។

៣ អភិវឌ្ឍគោលនយោបាយសាធារណៈបែបបរិយាប័ន្ន និងជួយសម្រួលការសន្ទនា

យើងជំរុញនិងជួយសម្រួលការសន្ទនារវាងរដ្ឋាភិបាល សង្គមស៊ីវិល និងផ្នែកឯកជនដើម្បីធានាឲ្យបានថាសំឡេងដ៏ទូលាយនិងផ្សេងៗ រួមទាំងជនរងគ្រោះ/អ្នករួចរស់ រួមចំណែកដល់ច្បាប់ គោលនយោបាយ និងការប្រតិបត្តិប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស។



## លទ្ធផលវិស័យយុត្តិធម៌

កម្មវិធី ASEAN-ACT ជួយសម្រួលកិច្ចសហប្រតិបត្តិការវិស័យយុត្តិធម៌ និងផ្តល់ការគាំទ្របច្ចេកទេស ដើម្បីពង្រឹងការឆ្លើយតបផ្នែកយុត្តិធម៌ព្រហ្មទណ្ឌចំពោះអំពើជួញដូរមនុស្សនៅកម្ពុជា។ សមិទ្ធផលនាពេលថ្មីៗ រួមមាន៖

- គណៈកម្មាធិការជាតិប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស (គ.ជ.ប.ជ.) កម្ពុជា បានធ្វើការបណ្តុះបណ្តាលស្តីពីទម្រង់និងនីតិវិធីសម្រាប់កំណត់អត្តសញ្ញាណជនរងគ្រោះដែលត្រូវបានជួញដូរ ដោយមានការគាំទ្រពីកម្មវិធី ASEAN-ACT។ ការបណ្តុះបណ្តាលនេះ ត្រូវបានចូលរួមដោយនគរបាល មន្ត្រីសង្គមកិច្ច និងមន្ត្រីយុត្តិធម៌ផ្សេងៗទៀត។
- កម្មវិធី ASEAN-ACT បានគាំទ្រក្រសួងសង្គមកិច្ច អតីតយុទ្ធជន និងយុវនីតិសម្បទាក្នុងការដំណើរការសិក្ខាសាលាមួយដើម្បីផ្សព្វផ្សាយនីតិវិធីបទដ្ឋានប្រតិបត្តិការសំដៅកែលម្អការចាត់ចែង ការធ្វើមាតុភូមិនិរត្តន៍ និងការធ្វើសមាហរណកម្មជនរងគ្រោះរវាងកម្ពុជានិងថៃ។

## បង្ហាញតបចំពោះកូវីដ-១៩

កូវីដ-១៩ បានបង្កើនភាពងាយរងគ្រោះមានស្រាប់ចំពោះអំពើជួញដូរ និងបានបង្កើតភាពងាយរងគ្រោះថ្មីៗ។ លើសពីនេះ ថវិកានិងធនធានត្រូវបានកាត់បន្ថយសម្រាប់កិច្ចប្រឹងប្រែងប្រឆាំងអំពើជួញដូរ។ កម្មវិធី ASEAN-ACT បានគាំទ្រដៃគូដើម្បីសម្របសម្រួល និងបន្តកិច្ចប្រឹងប្រែងប្រឆាំងអំពើជួញដូរ តាមរយៈការបណ្តុះបណ្តាល កិច្ចប្រជុំ និងសិក្ខាសាលាតាមអនឡាញ។ គំនិតផ្តួចផ្តើមថ្មីៗ រួមមាន៖

- បានផ្តល់សម្ភារការពារខ្លួនជូនដល់អ្នកអនុវត្តការងារជូរមុខ ដើម្បីធានាសុវត្ថិភាពរបស់ពួកគេនៅពេលស្វែងរកស៊ើបអង្កេតអំពើជួញដូរ ឬគាំទ្រជនរងគ្រោះ។
- បានបោះពុម្ពផ្សព្វផ្សាយឯកសារគោលនយោបាយមួយស្តីពីភាពងាយរងគ្រោះ អំពើជួញដូរមនុស្ស និងកូវីដ-១៩។
- បានរៀបចំគេហទំព័រមួយដែលមានធនធាន និងឧបករណ៍សំខាន់ៗដើម្បីគាំទ្ររដ្ឋាភិបាល ផ្នែកឯកជន និងសង្គមស៊ីវិលក្នុងអំឡុងពេលកូវីដ-១៩។

## ភាពងាយរងគ្រោះ

កម្មវិធី ASEAN-ACT កសាងភាពជាដៃគូជាមួយអង្គការតំបន់ និងជាតិដ៏ទូលាយនិងផ្សេងៗគ្នា ដោយទទួលស្គាល់ថា ចម្លើយតបប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាពចំពោះប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្សត្រូវមានអភិក្រមសហការពហុវិស័យ។ ភាពជាដៃគូរបស់យើង រួមមាន៖

- ក្នុងឆ្នាំ២០២១ យើងបានផ្តួចផ្តើមអំណោយហិរញ្ញប្បទានមួយជាមួយអង្គការគាំទ្រផ្នែកច្បាប់សម្រាប់ស្ត្រី និងកុមារ (LSCW) ដែលនឹងផ្តល់ជំនួយផ្នែកច្បាប់ជូនជនរងគ្រោះដោយអំពើជួញដូរ និងផ្តល់មេរៀនដែលទទួលបានក្នុងការកំណត់អត្តសញ្ញាណជនរងគ្រោះដើម្បីផ្តល់ព័ត៌មានដល់ការសន្ទនាគោលនយោបាយ និងការធ្វើកំណែទម្រង់ច្បាប់។

## លទ្ធផលផ្នែកសិទ្ធិជនរងគ្រោះ សមភាព និងបរិយាប័ន្ន

កម្មវិធី ASEAN-ACT កំពុងធ្វើការជាមួយដៃគូដើម្បីគាំទ្រក្រុមជនដែលងាយរងគ្រោះបំផុតចំពោះអំពើជួញដូរមនុស្ស និងកាត់បន្ថយឧបសគ្គចំពោះការទទួលបាននូវកិច្ចការពារនិងការគាំទ្រ។ សមិទ្ធផលនាពេលថ្មីៗនេះ រួមមាន៖

- កម្មវិធី ASEAN-ACT បានជួយសម្របសម្រួលកិច្ចប្រជុំតុលាការតាមអនឡាញស្តីពីគោលការណ៍មិនដាក់ទណ្ឌកម្មលើជនរងគ្រោះដែលត្រូវបានជួញដូរ ដែលត្រូវបានចូលរួមដោយមន្ត្រីរាជរដ្ឋាភិបាល និងសង្គមស៊ីវិល ដើម្បីដកស្រង់គំនិតនិងបទពិសោធន៍ពីអ្នកអនុវត្ត។ គំហើញទាំងនេះ នឹងផ្តល់ព័ត៌មានដល់ការសិក្សាថ្នាក់តំបន់មួយស្តីពីការមិនដាក់ទណ្ឌកម្ម។
- កម្មវិធី ASEAN-ACT បានជួយសម្របសម្រួលសិក្ខាសាលាស្តីពីសមភាពយេនឌ័រ និងបរិយាប័ន្នសង្គម ជាមួយដៃគូវិស័យយុត្តិធម៌សំខាន់ៗ ដើម្បីពិភាក្សាការប្រតិបត្តិបញ្ហាប្រឈមនៅក្នុងការបញ្ជ្រាបអភិក្រមយកចិត្តទុកដាក់ដល់យេនឌ័រនៅក្នុងការឆ្លើយតបប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស។
- មន្ត្រី ៨០ នាក់ ដែលរួមមានចៅក្រម និងព្រះរាជអាជ្ញាប្រាំបីនាក់ បានពិភាក្សាគោលការណ៍គុណការដែលយកចិត្តទុកដាក់លើជនរងគ្រោះ និងការប្រមូលទិន្នន័យនៅក្នុងកិច្ចប្រជុំតុលាការតាមអនឡាញមួយដែលត្រូវបានសម្របសម្រួលដោយកម្មវិធី ASEAN-ACT។ ជំនាញការអ្នកស្រាវជ្រាវ និងចៅក្រមសាលាឧទ្ធរណ៍ថៃបានចែករំលែកបទពិសោធន៍អនុវត្តល្អអន្តរជាតិ។

រូប៖ ដៃគូនៅក្នុងសិក្ខាសាលាពិគ្រោះយោបល់ និងធ្វើផែនការប្រចាំឆ្នាំ



**ករណីសិក្សា៖ ឧក្រិដ្ឋកម្មឆ្លងដែន**

កាលពីខែឧសភា ឆ្នាំ២០២១ ពលករចំណាកស្រុកឥណ្ឌូណេស៊ី ៧៦ នាក់ត្រូវបានកំណត់អត្តសញ្ញាណនៅកម្ពុជា ប៉ុន្តែ ករណីនេះមិនត្រូវបានទទួលស្គាល់ថាជាអំពើជួញដូរទេ យោងតាមច្បាប់កម្ពុជា។ សកម្មភាពដំរើសពីគណៈកម្មាធិការជាតិប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស (គ.ជ.ប.ជ.) ដោយសហការជាមួយនគរបាលជាតិកម្ពុជា បានធ្វើឲ្យមានការដោះលែងនិងការបញ្ជូនពួកគេភ្លាមៗទៅកាន់ស្ថានទូតឥណ្ឌូណេស៊ី។

កម្មវិធី ASEAN-ACT បានជួយសម្របសម្រួលទំនាក់ទំនងជាមួយស្ថាប័នយុត្តិធម៌ពាក់ព័ន្ធនៅកម្ពុជា រួមទាំងការគាំទ្រការបកប្រែភាសា ដើម្បីពិភាក្សាករណីសង្ស័យជាអំពើជួញដូរពលករចំណាកស្រុកឥណ្ឌូណេស៊ី ហើយចំណុចទាក់ទងទីមួយរបស់យើងនៅកម្ពុជាគឺ គ.ជ.ប.ជ.។

យើងនឹងបន្តកសាងទំនាក់ទំនងទ្វេភាគីលើការស៊ើបអង្កេតឆ្លងដែនរវាងរដ្ឋសមាជិកអាស៊ាន ដោយផ្តល់ការគាំទ្រតាមសំណើ និងបង្កើនលទ្ធភាពសម្រាប់អាជ្ញាធរសហការគ្នាដើម្បីកំណត់អត្តសញ្ញាណ និងបញ្ជូនជនរងគ្រោះវិលត្រឡប់វិញ។